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استكهدراينخيابانميتوان
ط�رحپي�ادهراهكت�ابرااجراي�يك�ردوازچهارراه
وليعصر)عج(ت�امحدودهميدانانق�لاببهپيادهراه

كتاباختصاصيابد.
به گ��زارش »ج��وان«، احم��د مس��جدجامعي در يكصد و 
سیزدهمین جلسه شوراي شهر تهران ضمن تقدير از حضور 
اعضاي شوراي شهر، محققین، كارشناسان، نويسندگان به 
مناسبت هفته كتاب در كتابفروش��ي ها اظهار داشته است 
كه اگر چه اين تجربه نخس��ت بود، اما با اس��تقبال خوبي از 
سوي قشرهاي مختلف رو به رو شد و دلگرمي را در اين زمینه 
شكل داد. اين در حالي است كه 70 درصد از كتاب كشور در 
راستاي خیابان انقلاب تهیه مي ش��ود و به همین دلیل اين 
بخش از خیابان انقلاب ظرفیت طرح پیاده راه كتاب را دارد. 
مسجدجامعي همچنین با اشاره به اينكه در خیابان انقلاب، 
اماكن فرهنگي و دانش��گاه هاي متعددي از جمله دانشگاه 
تهران، هنر، آزاد، تئاتر شهر مستقر است، گفت: قديمي ترين 
انتشاراتي ها نیز در اين خیابان مس��تقر هستند و با توجه به 
وضعیت دانشگاه ها به لحاظ سیاسي، اجتماعي، فرهنگي و 
آموزشي مي توان پیاده راه كتاب را در خیابان انقلاب طراحي 
كرد. اين طور كه از گفته هاي رئیس پیش��ین شوراي شهر 
تهران بر مي آيد، چهارراه ولي عصر و محدوده تئاتر ش��هر تا 
محدوده انقلاب و روبه روي دانش��گاه ته��ران اين ظرفیت را 
دارد كه به پیاده راه كتاب تبديل شود و ما مي توانیم با اين كار، 

يادگاري از شوراي شهر به جاي بگذاريم. 
اظهارات مسجدجامعي در حالي است كه پیاده روهاي روبه رو 
دانشگاه تهران حد فصل میان میدان انقلاب اسلامي تا چهار 

راه ولیعصر سال هاي سال است كه علاوه بر جا دادن بیشترين 
حجم از ناشران رسمي كشور، محل فروش برخي از كتاب هاي 
غربي مجاز هم بوده است و بس��یاري از كساني كه قصد تهیه 
كتاب هاي غیر مجاز را دارند براي خريدش��ان راه اين خیابان 
را در پی��ش مي گیرند. اينك��ه خیابان انقلاب ب��ه دلیل وجود 
دانشگاه هاي متعدد پیرامونش پاتوق دانشگاهي و اهالي كتاب 
فرهنگ كشور شده اس��ت مي تواند عامل مؤثري در موفقیت 
اجراي طرح پیاده راه كتاب باشد اما اجراي اين طرح در صورت 
در نظر نگرفتن تمهیدات لازم مي تواند مستعد بروز مشكلاتي 

هم باشد، به عنوان مثال حضور همان فروشندگان كتاب هاي 
غیرمجاز كه در صورت غفلت مي توانند از اين طرح براي داغي 

بازار فروش كتاب هاي غیر مجاز خود بهره ببرند. 
 در نهايت ام��ا اجراي پیاده راه كتاب مقابل دانش��گاه تهران در 
صورت اجراي صحیح و ساماندهي كامل مي تواند نمايشگاهي 
باشد براي اهالي كتاب تهران و حتي كتابخوان هاي كل كشور تا 
براي يافتن منابع و مآخذ دانشگاهي و كتاب هاي مورد علاقه شان 
ديگر مجبور نباشند در زمان محدود نمايشگاه به تهران بیايند و 
در هر روز و هر ماه از سال بتوانند به آن مراجعه كنند و كتاب هاي 

مورد علاقه شان را در اين معبر كتاب بیابند.

آيابساطكتابهايغيرمجازازكنارخيابانبرچيدهميشود

ساخت پياده رو كتاب روبه روي دانشگاه تهران
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در روزهايي كه كالاه��اي تج��اري از در و ديوار 
برنامه هاي تلويزيوني ش��بكه هاي مختلف سیما 
بالا مي روند و مردم هنوز حصار امني در تلويزيون 
دارند تا به واس��طه آن لحظات و دقايقي از حمله 
 HD نمادهاي مصرف گرايي در امان باشند، شبكه
در اين روزها هم فیلم و مستند نشان مي دهد و هم 
سريال پخش مي كند؛ سريال جديد » پرده نشین«  
براي اولین بار در تاريخ صدا و س��یما همزمان با 

شبكه اول سیما در شبكه HD نیز پخش مي شود 
اما همه اينها به كنار بینندگان مخاطب اين شبكه 
تلويزيوني Full HD مجبور نیس��تند كه وسط 
پخش برنامه هاي اين ش��بكه، تبلیغات بازرگاني 
همچون آگهي » پش��مك حاج عبدالله«  را تماشا 
كنند. با اين حال، اين شبكه به تنهايي نمي تواند 
انتقاد و نارضايتي مردم نس��بت ب��ه حجم بالاي 
تبلیغات بازرگاني و برنامه هاي مشاركتي در صدا و 

سیما را خنثي كند. 
براي جامع��ه اي ك��ه اركان آن وج��وه مختلف 
مصرف گراي��ي را مورد نكوهش ق��رار مي دهند، 
حجم بالاي تبلیغات تلويزيوني سال ها به شكل 
معضل خودنمايي كرده است؛ آگهي  هايي كه از 

همان اول پايش��ان نه به نیت سودجويي بلكه به 
نیت گره گش��ايي از نیازهاي مالي اين س��ازمان 
بزرگ به جام جم باز شد، هر چند پخش تبلیغات 
می��ان برنام��ه اي بازرگاني در اكثر ش��بكه هاي 
تلويزيوني دنیا متعارف اس��ت ام��ا معمولاً حد و 
مرز آمدن تبلیغ��ات به داخ��ل برنامه ها و مدت 
زمان پخش آنها تابع ضوابط و نظم خاصي است؛ 
تبلیغ كالاهاي تجاري اما مدت ها است كه از در 
و ديوار برنامه هاي تلويزيوني ايران بالا مي روند؛ 
قبل از برنامه، به ص��ورت میان برنام��ه و بعد از 
برنامه و گاهي حتي به شكل پفك و روغن سرخ 
كردني و رب گوجه فرنگي راهشان به وسط برنامه 

هم مي افتد. 
حالا محمد س��رافراز، رئیس جديد سازمان صدا 
و س��یما به همراه علي اصغر پورمحمدي، معاون 
جدي��دش ك��ه در س��ال هاي دوري از تلويزيون 
همچون يك مخاطب عام ضعف ها و كاستي ها را 
از نماي دور ديده كم��ر به اصلاح اين نقاط ضعف 
بسته اند. ش��ايد متعادل كردن تبلیغات بازرگاني 
تلويزيون يا میزان برنامه هاي مش��اركتي سیما 
يكي از مهم ترين اقدامات اصلاحي اين دو در بدنه 

مديريت اقتصادي و فرهنگي جام جم باشد. 
حذفماكارونيوربگوجهفرنگي

ازاستوديوها؟!
پورمحمدي روز گذشته در نشستي كه با مهدي 
فرجي مدير ش��بكه يك و مديران گروه هاي اين 
ش��بكه برگزار ش��د از زحمات مدير شبكه يك 
و مديران برنامه س��از ب��راي تولی��د برنامه هاي 
پرمحت��وا قدرداني و بر تداوم تولی��د برنامه هاي 
جذاب و مورد نیاز مخاطبان تأكید كرده اس��ت. 
نكته مهمي ك��ه او در ادامه به آن اش��اره كرده، 
سیاست رئیس س��ازمان مبني بر كاهش پخش 
برنامه ه��اي مش��اركتي و آگهي ه��اي بازرگاني 
بوده اس��ت. س��رافراز در درجه اول سر و سامان 

دادن ب��ه وضعی��ت از هم گس��یخته آگهي هاي 
بازرگاني و البته پخش برنامه هاي مش��اركتي را 
در دستور كار قرار داده و با اين تصمیم بیننده ها 
مي توانند امیدوار باشند كه از اين پس كمتر رژه 
ماكارون��ي، رب گوجه فرنگي يا س��اير كالاهاي 
تجاري را به صورت میان برنامه يا در قبل و بعد از 
برنامه مورد علاقه شان خواهند ديد؛ شماري از 
كالاهايي هم كه به دلیل حمايت و مشاركت مالي 
صاحب امتیاز آنه��ا در تولید يك برنامه به داخل 
استوديوي پخش آن برنامه مي آمدند از اين پس 
كمتر راهش��ان به جام جم مي افتد چراكه بنابر 
سیاست هاي جديد مسئولان صدا و سیما پخش 
برنامه هاي مشاركتي هم كاهش مي يابد. ظاهراً 
اجراي اين سیاست به شبكه هاي مختلف سیما 

ابلاغ شده است. 
پورمحمدي:برنامهه�ايتكراريبهتراز

برنامهبيمخاطباست
سیاس��ت ديگر مدي��ران جديد صدا و س��یما در 
قب��ال برنامه ه��اي تلويزيون، همچنی��ن توقف 
ساخت س��ريال، تله فیلم و برنامه هاي كم محتوا 
و كم مخاط��ب و نیز تك��رار برنامه ه��اي جذاب 
اس��ت. به همین خاطر پیش بیني مي ش��ود كه 
بینندگان تلويزيون از اين پس بیشتر با سريال ها 
و تله فیلم هاي تكراري در تلويزيون رو به رو شوند. 
پورمحمدي پخش برنامه هاي تكراري اما جذاب 
را مهم تر از س��اخت برنامه هاي خنثي دانسته و 
گفته است كه تلويزيون حتي در صورت نیاز تكرار 
پخش برنامه هاي پرمخاطب و جذاب را در دستور 

كار قرار مي دهد. 
مديران جديد صدا و سیما اعتقاد دارند كه تحول 
و پويايي لازمه اصلي ش��بكه هاي س��یما است؛ 
ع��زت الله ضرغام��ي در دوران رياس��تش بر اين 
سازمان كارنامه و آمار قابل قبولي از خود بر جاي 
گذاشته و حالا سرافراز، رئیس سابق شبكه پرس 
تي وي كه عضو خانه و خانواده صدا و س��یما بوده 
كار را از جايي شروع كرده كه طي دوران رياست 
ضرغامي بیشترين انتقادها نسبت به آن رايج بوده 
است؛ آمدن پورمحمدي، مدير سابق شبكه سوم 
سیما به معاونت سیما نیز به مثابه بازگشت يك 
ريش سفید به خانه اس��ت. حالا مهمترين سؤال 
اين است كه مدير موفقي چون سرافراز و معاون 
كاركشته و با تجربه اي چون پورمحمدي مي توانند 
صدا و س��یما را كه از نظر مالي همچون كش��تي 
شكسته اي است تعمیر كنند آن هم با قطع امید 
از تولید برنامه هاي مشاركتي و كاهش آگهي هاي 
بازرگاني كه در چند سال گذشته زير توفان انتقاد 
رسانه هاي مكتوب و و غیر مكتوب رفته اما هیچگاه 

سايه اش را از سر تلويزيون كم نكرده است؟!

سيطرهماكارونيوربگوجهفرنگيازشبكههايجامجمبرچيدهميشود

    خبر

 تجليل از حاج سيد منتظري 
درسومين شب پرده عشاق 

سومينشبازمراس�مپردهعش�اقباتجليلازسيدمحمد
منتظ�رييك�يازپيرغلام�اناباعب�داللهالحس�ين)ع(در
تالاراس�تادش�هرياربوس�تانب�زرگولايتبرگزارش�د.

به گزارش »جوان« استادمحمد ش��جاعي يكي از سخنرانان اين 
مراسم به تداوم برگزاري اين گونه مراسم ها براي تجلیل از پیرغلامان 
امام حسین)ع( اشاره كرد و در رابطه با عزادار حقیقي گفت: عزاداري 
براي سالار شهیدان)ع( درجاتي دارد. عزادار حقیقي، كسي است 
كه حرف و عملش يكي باشد و حسین زمان خود را كه با صداي بلند 
نداي »كیست كه مرا ياري دهد « فرياد مي زند، بشنود و به ياري اش 

بشتابد و موانع حضور مهدي موعود)عج( را از پیش پا بردارد. 
وي به نوع سبك زندگي و تأثیر آن بر عزاداري سالار شهیدان)ع( 
تأكید كرد و افزود: بايد فرهنگ عاشورايي داشت و سطح عزاداري 
را به گونه اي بالا ببريم كه نسل جديد بتوانند سبك زندگي شان را 
حسیني كنند. با برگزاري اينگونه مراسم ها نسل جوان با الگوبرداري 
از چنین افرادي مسیر زندگي شان تغییر مي كند و در آينده شاهد 
نسلي حسیني و دوستدار اهل بیت)ع( خواهیم بود. حاج سیدمحمد 
منتظري پیرغلام اهل بیت )ع( نیز در اين مراسم گفت: برگزاري 
چنین مراسم هايي باعث ايجاد انگیزه در بین مداحان، هیئت داران، 
شعرا و خادمان حسیني مي شود. علاوه بر اين مداحان جوان و نوپا 
هم با شناخت چهره هاي شاخص مي توانند از تجارب و راهنمايي 
آنها براي موفقیت در كارها اس��تفاده كنن��د. وي ادامه داد: اينكه 
مي بینم در اين مراسم بیش از 300 نفر از عاشقان امام حسین حضور 
دارند، مسئولیتم را در برابر اين عاشقان سنگین تر مي كند.« شعر 
خواني سید حمید رضا برقعي و مداحي يكي از ذاكرين اهل بیت)ع( 
بخش ديگري از سومین شب پرده عشاق بود. در اين مراسم از حاج 
سید محمد منتظري به پاس يك عمر خدمت در آستان اهل بیت )ع( 
با اهداي لوح تقدير تجلیل شد. حاج سید محمد منتظري در سال 
1335 در محله عباسي از محله هاي قديمي جنوب تهران متولد 
شده اما اصلیتش اردبیلي است. وي از كودكي به سفارش پدر بزرگ 
خود رو به مداحي و مرثیه خواني اهل بیت)ع( آورده است و بیش 
از 40 سال است كه به عنوان مداح و پیر غلام اهل بیت)ع( مشغول 

خادمي در هیئت هاي مذهبي است.

همهچيزبرايفروشرويپردهسينما
 سينما با اين فيلم ها نيازمند 

رده بندي سني مي شود
باتغييراينفصلازاكرانهاوآمدنفيلمهايجديد،لزومفراهمشدن
ردهبنديسنيبرايتماشاگرانبهطورمحسوسيبهچشمخواهدآمد.
به گزارش »جوان« به رغم اينكه رده بندي سني فیلم در اكثر كشور هاي جهان 
مسئله اي عادي و پذيرفته شده به شمار مي آيد، در كشور ما رده بندي سني 
بسیار محدود و موردي درباره فیلم ها اعمال شده است. محدوديتي كه هیچ 
پشتوانه اجرايي نداشته و تنها باعث ايجاد تبلیغ غیر مستقیم و جذابیت كاذب 
براي فیلم شده است. به طوري كه معمولاً لفظ محدوديت سني كف فروش 
فیلم را چند پله بالاتر برده است. اما اكنون با توجه به ورود فیلمي كه در آن 
خشونت به صورت عريان به نمايش گذاشته شده است، ايجاد راهكاري براي 
رده بندي درست و اعمال آن در سالن هاي سینما لازم به نظر مي رسد. فیلم 
سینمايي »همه چیز براي فروش« بعد از پايان اكران »شیار143« در گروه 
سینمايي آزادي اكران خواهد شد. اين فیلم در جشنواره سي و دوم فیلم فجر 
حضور داشت و جزو آثار سینمايي مخاطب خاص به شمار مي آيد. امیر ثقفي 
بعد از فیلم »مرگ كسب و كار من است« موضوعي اجتماعي را براي فیلم 
جديدش برگزيد و پدرش نیز تهیه كنندگي كار را بر عهده گرفت تا فیلم »همه 
چیز براي فروش« با بازي صابر ابر تولید شود. نمايش اين فیلم در جشنواره 

فجر، انتقادات زيادي را درباره نمايش خشونت به همراه داشت. 
در انگلستان از سال 1912 يعني سال هاي نخستین سینماي حرفه اي 

هیئتي را براي رده بندي سني فیلم ها راه اندازي كردند. 
» British Board of Film Classification « يا هیئت رده بندي س��ني 
فیلم هاي بريتانیا اين وظیفه را بیش از يك قرن اس��ت بر عه��ده دارد. اما در 
سینماي ايران كه عمري بالاي يك قرن دارد و ادعاي جهاني بودنش نیز بسیار 
بیشتر از سینماي انگلیس است، همچنان در اكران فیلم ها به روش سنتي عمل 
مي كند. در اين روش يا فیلمي قابل نمايش است يا نیست در صورتي كه بسیاري 
از فیلم هايي كه قابل نمايش هستند براي همه اقشار مناسب نیست. رده بندي 
سني فیلم ها بر اساس چند شاخصه اصلي صورت مي گیرد. از بین اين شاخصه ها 
شايد تنها بخش »س��كس و برهنگي« را در سینماي ايران نداشتنه باشیم اما 
»خشونت«، » توهین«، »مصرف سیگار، مواد مخدر و الكل« از جمله مواردي 
است كه در فیلم هاي ايراني بدون در نظر گرفتن گروه هاي سني مخاطب فیلم 
به نمايش گذاشته مي شود. رده بندي سني فیلم ها احترامي است كه به حقوق 
تماشاگر گذاشته مي شود. با اين كار كسي كه به سینما مي رود مي داند كه فیلم 

كه به نمايش در مي آيد براي او يا خانواده اش مناسب است يا خیر. 
»همه چیز براي فروش« نمايشي عريان از خشونت دارد كه حتي اكران 
آن در گروه سینماي آزادي به عنوان يكي از مهم ترين گروه هاي سینمايي 
جاي سؤال دارد. در حالي كه سازمان سینمايي مدتي است با راه اندازي 
گروه »هنر و تجربه« زمینه را براي ديده ش��دن آثاري كه قابلیت اكران 
گسترده را ندارند، فراهم كرده است و حتي فیلم »ماهي و گربه« كه جوايز 
جهاني نیز كسب كرده است، در آن اكران شده و مخاطبان خود را داشته 
است. تدوين دستورالعملي براي رده بندي سني فیلم ها مي تواند در كنار 
ايجاد گروه سینمايي » هنر و تجربه« كه مختص به اكران فیلم هاي خاص 
است، گامي ديگر براي احترام به مخاطبان سینماي ايران باشد و شايد با 

اجراي آن كمتر شاهد توقیف فیلم هاي سینمايي نیز باشیم.

سردار نقدي: كاركرد اصلي رسانه حركت به سمت اهداف متعالي نظام است

»لاله« به سازمان بازرسي رفت!

پرون�ده»لال�ه«بهس�ازمانبازرس�يواگذار
ش�د.اي�نجمل�هآخرينخب�رياس�تكه
درب�ارهيك�يازجنجاليتري�نپروژهه�اي
س�ينماييكش�ورمانمنتش�رش�دهاست.
سیدمحمدمهدي طباطبايي نژاد، مدير عامل مركز 
گسترش س��ینماي مس��تند و تجربي در حاشیه 
نشست رسانه اي كه به مناسبت هشتمین جشنواره 
»سینما حقیقت« برگزار شد، گفت: اسدالله نیك نژاد، 
كارگردان فیلم س��ینمايي »لاله« مردادماه امسال 
نامه اي خطاب به حجت الله ايوبي رئیس، س��ازمان 
س��ینمايي نوش��ت و از آقاي ايوبي خواس��ت براي 
مشخص ش��دن روند س��اخت اين فیلم سینمايي 
وارد عمل ش��ود. آقاي ايوبي هم ب��ه حكمیت رأي 
داد و علیرضا رضاداد را به عنوان حكم براي بررسي 
سرنوشت پروژه »لاله« انتخاب كرد. رضاداد پس از 
بررس��ي كامل پرونده رأي خود را بی��ان كرد اما در 
نهايت اس��دالله نیك نژاد حكمیت را نپذيرفت. در 
طول اين مدت سعي كرديم مس��یرهاي معقول را 
براي حفظ بیت  المال و رعايت حقوق فیلمساز به كار 
ببريم و طبق روال قاعده مند پیش برويم ولي اسدالله 

نیك نژاد در نهايت مسیر قانون را نپذيرفت. 
طباطبايي نژاد درب��اره نتیجه اين اختلاف نظرها 
توضیح داد: بنابراي��ن تصمیم گرفتی��م روند به 
سرانجام رس��یدن فیلم س��ینمايي »لاله« را به 
سازمان بازرسي كل كشور واگذار و هر رأيي را كه 
سازمان بازرسي داد با قدرت اجرايي كنیم. حال 

ممكن است سازمان بازرس��ي كل كشور رأي بر 
تغییر كارگردان و ساخت ادامه فیلم دهد يا اينكه 
بگويد فعلًا متوقف بماند ك��ه در هر دو صورت ما 
رأي را مي پذيريم. متأس��فانه اس��دالله نیك نژاد 
هیچ وقت ادعاهاي خود را در س��اخت اين پروژه 
س��ینمايي ذكر نكرد به طور مث��ال مي توانیم به 

رعايت حق قانوني لاله صديق اشاره كنیم. 
دستخداپشتفيلملالهاست!

اس��ي نیك نژاد كه تاكنون كمتر درباره انتقاداتي 
كه به او و »لاله« مي شود، س��خن گفته است، با 
تأكید بر اينكه مي خواهد ريز هزينه هاي فیلمش را 
منتشر كند، براي نخستین بار كه پیرامون حجاب 
بازيگرانش و ديگر موضوع��ات مربوط به »لاله« 
صحب��ت ك��رد، گفت: »لاله« بر خ��لاف صحبت 

برخي، پر از معنويت و شعارهاي انساني است. 
اس��ي نیك نژاد از زماني كه براي س��اخت فیلم 
»لاله« به ايران آمده، با حواش��ي بس��یار زيادي 
روبه رو بوده اس��ت. فیلم او كه از س��وي سازمان 
سینمايي  با صفت »فاخر« معرفي شد، پاي وزير 
فرهنگ و ارشاد اسلامي را به كمیسیون فرهنگي 
مجلس شوراي اسلامي هم كشاند اما همه اينها 
پس از مدتي به فراموشي سپرده و ساخت »لاله« 

مجدداً شروع شد. 
نیك نژاد كارگردان اين اثر جنجالي در جايي گفته 
است: من از همان ابتدا گفتم كه دست خدا پشت 
اين پروژه است و هر اش��كالي كه هركس جلوي 

راه مان انداخته، بهترش براي ما درس��ت ش��ده 
اس��ت! امروز تمام دغدغه فرهنگ��ي رهبر معظم 
انقلاب جنگ نرم و تهاجم فرهنگي اي اس��ت كه 
سال ها آغاز شده است. براي اولین بار اين ادعا را با 
تأكید مي گويم كه ما در »لاله« دقیقاً مقابل جنگ 
نرم ايستاده ايم اما گاهي بعضي  از اين مسئولان و 
مديران عقب تر از فیلمساز حركت مي كنند. حتي 
نمي دانند منظور از جنگ نرم يعني  چه؟ اگر هم 
متوجه بش��وند، نمي دانند چگونه ب��ا آن برخورد 
كنند و همین مي شود كه گاهي گل به خودي هم 
مي زنند. به اين دوستان مي گويم، اگر نمي توانید 
همراه باشید، حداقل جلوي ما را نگیريد و بگذاريد 

اين فیلم ساخته شود. 
اكن��ون و با گذش��ت بیش از س��ه س��ال از آغاز 
فیلمبرداري اين فیلم در لوكیش��ن هايش و پس 
از بالا و پايین كردن هاي متعدد از جانب مسئولان 
مركز گسترش و سازمان سینمايي نهايتاً آقايان 
به اين نتیجه رس��یده اند كه پرون��ده اين فیلم را 
براي تعیین تكلیف نهايي به س��ازمان بازرس��ي 

ارسال كنند. 
واقعی��ت درباره فیل��م »لاله« اين اس��ت كه اولاً 
سازمان سینمايي و وزارت ارشاد به دلیل مخالفت 
با مشي مديران سلف شان در اين وزارتخانه تمام 
سعي ش��ان را به كار بس��ته اند تا آن را اصطلاحاً 
هوا كنند، چه اينكه اگر واقع��اً دغدغه بیت المال 
را داش��تند، بودجه سازمان س��ینمايي را صرف 
گروه هن��ر و تجرب��ه نمي كردند! دوم��اً اين فیلم 
به اشتباه توس��ط عده اي از مس��ئولان فرهنگي 
دولت قبل به عنوان فاخر و نیز نیاز كش��ور براي 
مبارزه با س��یاه نمايي و دروغ پردازي علیه جامعه 
ايران اسلامي عنوان شد كه نشان دهنده اشتباه 
اس��تراتژيك آنها نیز هس��ت. بنابراين با توجه به 
صرف میلیاردها تومان از محل بیت المال براي اين 
فیلم تاكنون، مس��ئولان فعلي سازمان سینمايي 
نه به خاطر كارگردان و اتفاقات رخ داده در مسیر 
تولید اين فیلم و نه از س��ر لجب��ازي! بلكه عقلًا و 
منطقاً بايد ساخت آن را به سرانجامي برسانند تا 
بدين وسیله حداقل بخشي از هزينه هاي تولید آن 

به بیت المال بازگردانده شود.

س�ردارمحمدرض�انق�ديدرهفت�هبس�يجودرگردهمايي
بسيجيانصداوسيماكهسهش�نبهچهارمآذر93باحضور
4هزارنفرازبسيحيانصداوس�يمابرگزارشد،حاضرشد.
به گزارش »جوان« س��ردار نقدي در اين گردهمايي در پاسخ 
به سؤال خبرنگاران مبني بر اينكه تفكر بسیجي حاكم بر رسانه 
ملي تا چه ان��دازه مي تواند باعث رش��د اين تفك��ر در بین آحاد 
مردم و در نهايت باعث رشد و بالندگي كشور شود، گفت: رسانه 
ملي، دانشگاه عمومي كشور است و جايي است كه در حكم اخیر 
مقام معظم رهبري خطاب به رئیس جديد سازمان صدا و سیما 
تصريح شده كه صدا و سیما وظیفه پشتیباني از بسیج ملي را 

بر عهده دارد. 

وي اف��زود: اين عبارتي ك��ه در حكم مق��ام معظم رهبري تصريح ش��ده، 
نشان دهنده اهمیت و نقش رسانه در تأثیر بر افكار عمومي جامعه و هر چه 

بسیجي كردن جامعه است. 
رئیس سازمان بسیج مستضعفین كشور اظهار امیدواري كرد همه عزيزان 
در صدا و س��یما كه انصافاً نقش آفرين عرصه هاي حساس تاريخ كشورمان 

بوده اند در اين مسئولیت خطیر موفق باشند. 
سردار نقدي همچنین در خصوص راهبردهاي رسانه اي در مأموريت هاي 
بسیج گفت: بايد براي هدف اصلي كشور و ش��عارهاي سال و راهبردهاي 
اساسي كه رهبر بزرگوارمان انتخاب مي كنند بتوانیم هیجان و موج و حركت 
عمومي را ايجاد كنیم و رسانه كاركرد اصلي اش ايجاد اين فضاي حركت به 

سمت اهداف متعالي است.

دبيرجشنوارهفيلمفجردرباره
انتخابمجيدمجيديبهعنوان  نگاه

رئيسهيئتداورانوحضورنداشتنفيلم»محمد)ص(«
دربخشرقابتيايندورهازجشنوارهتوضيحداد.

به گزارش »جوان«، علیرض��ا رضاداد دبیر 
سي و سومین جش��نواره بین المللي فیلم 
فجر در حاشیه يك نشست سینمايي كه در 
حوزه هنري برگزار شد، درباره دلايل انتخاب 
مجید مجیدي به عنوان رئیس هیئت داوران 
اين دوره از جشنواره گفت: دعوت از مجید 
مجیدي براي حضور در گروه هیئت داوري 
جش��نواره فیلم فجر اتفاقي نیست كه تنها 

امسال رخ داده باشد بلكه س��ال گذشته هم از اين فیلمساز 
درخواس��ت كرديم در تركیب هیئت داوران جشنواره فیلم 
فجر حضور داشته باش��د اما به اين دلیل كه درگیر مراحل 
پاياني س��اخت فیلم خود بود، اين دع��وت را نپذيرفت. وي 
افزود: اما امس��ال همه مراحل فیلم »محمد)ص(«به پايان 
رسیده است و در نتیجه مجیدي با خیالي آسوده حضور در 

تركیب داوري اين دوره از جشنواره را پذيرفت. 
دبیر سي و سومین جشنواره فیلم فجر در پاسخ به اينكه آيا 
اين انتخاب دلیلي براي حذف فیلم مجیدي از بخش رقابتي 
براي پرهیز از برخي حاشیه ها بوده است، بیان كرد: حضور 
نداش��تن اين فیلم س��ینمايي در بخش رقابتي جشنواره 
تصمیمي بود كه از قبل اتخاذ ش��ده بود و ربطي به انتخاب 
مجید مجیدي به عنوان رئیس هیئت داوران نداش��ت. در 

واقع نبود فیلم »محمد )ص(« در بخش رقابتي اين دوره از 
جشنواره فیلم فجر به دلیل حفظ شأن و جايگاه نام اين فیلم 
بوده اس��ت. رضاداد درباره انتخاب رئیس هیئت داوران كه 
براي نخستین بار در روند برگزاري جشنواره فیلم فجر اتفاق 
افتاده اس��ت، گفت: انتخاب رئیس هیئت 
داوران يكي از مواردي بود كه در تغییرات 
برگزاري جشنواره به ذهن من رسید و البته 
انتخاب رئیس هیئت داوران توسط دبیران 
جشنواره هاي معتبر دنیا امري متداول است 
چون تركیب داوري بايد يك تركیب گويا 
باشد تا نوعي سلیقه خوب در معرفي فیلم ها 

از دل جشنواره بیرون  آيد. 
رضاداد درباره اعلام زودهنگام فهرست هیئت انتخاب عنوان 
كرد: هیئت انتخاب در سال گذشته هم اول آذر اعلام شد و 
اين اعلام زودهنگام نبوده اس��ت. واقعیت اين است كه من 
يك نگراني داشتم كه اگر تعداد فیلم ها از 60 اثر تجاوز كند، 
فرصت كافي براي اعلام آن به صاحبان نخواهیم داشت. در 
ضمن براي اينكه فیلمسازان مراحل فني آثار خود را با صبر 
و حوصله به انجام برس��انند و تأخیر در تحويل آثار نداشته 

باشیم از اول آذر تركیب هیئت انتخاب اعلام شد. 
وي در پايان توضیح داد: 10 دي م��اه آخرين فرصت براي 
جمع بندي نظرات هیئت انتخاب در نظر گرفته شده است و 
در اين تاريخ يك ارزيابي مي كنیم كه موقعیت فني آثار در 
چه وضعیتي هستند و در صورت نیاز اين تاريخ را در جهت 

ارتقاي كیفي فیلم ها تا 20 دي افزايش مي دهیم.

رضاداددرجمعخبرنگاران:

حفظ جايگاه فيلم »محمد)ص(« باعث شد در بخش رقابتي فجر نباشد

محمد صادق عابديني

نادانیهاودشمنیها)اخلاقی،علمی(
وَقَالَ]عليهالس�لام[النَّ�اسُأعَْدَاءُمَا

جَهِلُوا.
 و درود خ��دا ب��ر او فرم��ود: مردم دش��من 

چیزهايى هستند كه نمى دانند.

مصطفي شاه كرمي
  دريچه


